
Respostes a la Ciutadania del Grup Municipal PSC al Ple 17/9/08 
 
 
Registre 13362 
Pilar Velázquez Gómez 
Per al PSC 
 
 
Des de fa 15 anys hem vingut practicant gimnàstica a les moreres “en 
forma”, aquest any per primer cop no se’ns ha ofert ni tampoc cap 
alternativa per a aquest grup a la zona centre. 
 
Documents que s’acompanyen: 
 
Fulletó “no et quedis a casa” de l’Ajuntament. 
 
Sol·licitud: 
 
Que es continuï fent aquest curs en algun local adient de la zona centre. 
Pregunta per al Ple. 
 
A nosaltres ens consta que  s’ha parlat amb aquesta senyora i se li ha donat la 
resposta que jo repetiré ara, a primers de setembre. A veure, l’Ajuntament 
d’Esplugues té previst l’inici de les obres per a la construcció del nou complex 
esportiu municipal Les Moreres durant els propers mesos. És per aquest motiu 
que al programa “No et Quedis a Casa” no s’han ofert cursos a l’esmentat 
equipament. Evidentment, aquestes obres, no cal dir-ho, suposaran una 
evident millora amb la construcció d’un nou gimnàs i dos pavellons coberts. 
L’Ajuntament posa a l’abast de les usuàries i usuaris que van estar inscrits 
durant el curs 2007-2008 al grup de gimnàstica “En Forma” la possibilitat 
d’abonar-se al complex esportiu municipal de La Plana i gaudir de més de 100 
grups d’activitats dirigides en forma d’aeròbic, pilates, estiraments, aquagim, 
steps, abdominals, cycling, al poliesportiu de La Plana. El preu de la matrícula 
seria gratuït fins el 31 de desembre del 2008, per compensar aquest canvi 
d’ubicació.  
 
 
Registre d’entrada: 13483 
Mª Teresa Carbonell 
Pregunta pel PSC 
 
Tinc entès que durant la primera setmana de setembre al departament de 
cultura no hi havia cap tècnic que pogués donar resposta a res. Com és 
que s’han previst les vacances d’aquests tècnics alhora deixant desatès 
el departament en un moment tan proper a la Festa Major? 
 
Justament a partir del 4 de setembre és quan va haver-hi el servei permanent 
de Cultura després de les vacances. Aquest servei també va estar cobert en el 
període comprès entre el 5 i el 14, i el 21 i 29 d’agost.  
 



El gruix més important de la preparació de la feina de la festa major no es fa 
durant el mes d’agost, sinó que es fa durant els mesos de juny i juliol, que és 
quan es confecciona el programa i es fan les contractacions de manera que el 
programa de Festa Major va començar a distribuir-se a partir del 4 de 
setembre. La feina, per tant, és prèvia a aquestes dates. És la manera com es 
poden fer las vacances en funció de l’agenda de què disposem, intentant 
compaginar la millor atenció al públic amb les tasques de programació de les 
activitats culturals de cara a la Festa Major. Per tant, els serveis queden 
coberts de la millor manera, i entenem que no s’ha desatès el servei. El dia 4 
de setembre, d’altra banda, era dijous. 
 
Quines són les funcions que té l’alcalde o alcaldessa en funcions? 
 
Doncs l’Alcalde o Alcaldessa en funcions té les mateixes funcions que 
l’Alcaldessa titular, excepte la de que no poden revocar les delegacions 
efectuades per l’alcaldia. Quant a les demés, les tenen totes.   
 
Quins són els horaris presencials que té a la casa consistorial? 
 
No existeix cap disposició que marqui horaris. Ja saben vostès, sobradament, 
tant pel grup de govern com pels grups de l’oposició, que un polític dedica totes 
les hores i més al seu càrrec i, evidentment, quan hi ha moments en què és 
necessari, sense cap limitació. Per tant, no hi ha un horari presencial concret. 
Pots estar en una reunió a Barcelona, pots estar en una reunió a la Federació 
de Municipis, a una comissió de la Mancomunitat, etc. Per altra banda, el que sí 
queda clar és que no coneixem cap Ajuntament que tingui marcat un horari 
presencial per al polític. Ja he dit abans que, excepte els horaris concertats de 
les visites, no hi ha horaris presencials. És evident que a més, durant el mes 
d’agost hi ha una disminució de la feina, de l’activitat municipal, hi ha una 
presència de polítics a l’Ajuntament però no amb un horari presencial 
concretament.  
 
La persona que fa aquesta feina té un plus salarial per fer una feina d’un 
rang superior? 
 
Doncs no en té cap de plus salarial.  
 
A causa d’una mobilització ciutadana on hi va haver presencia de la 
Policia Local i dels mossos d’esquadra, alguns ciutadans van tenir la 
necessitat de posar-se en contacte amb l’alcalde o alcaldessa. Va ser 
impossible de localitzar l’alcaldessa en funcions, la Sra. Sara Forgas. com 
és que ni tan sols la policia local sabia qui era la persona responsable 
política d’Esplugues?. Com és que aquesta senyora va estar 
il·localitzable, al menys durant tres dies, després d’aquests fets? (si més 
no aquesta és la resposta que es donava des de l’Ajuntament en demanar 
per ella). 
 
Bé, la Policia Local, com tots els serveis, tenia la relació, el decret on quedaven 
emmarcades les substitucions i els períodes de cadascuna d’elles. El policia 
que es va posar al telèfon, segons diuen, i que va dir que no ho sabia, el que 



hagués hagut de fer és preguntar al seu superior si no tenia aquesta informació 
en aquell moment. Jo no sé si és que havia arribat de vacances o no ho sabia, 
però hagués hagut de preguntar al seu superior. Tots els departaments tenen la 
relació de l’Alcalde o l’Alcaldessa en funcions durant els períodes “vacacionals”.  
 
Evidentment, l’afirmació aquesta que no va estar durant 3 dies no és certa en 
absolut. O sigui, que va tenir una assistència regular durant tot el mes d’agost 
que va estar d’Alcaldessa en funcions, i respecte al dia dels fets de la tala que 
la buscaven i tal, jo vaig parlar personalment amb ella i vam comentar qui feia o 
qui contrastava amb ICV el requeriment que estava fent en aquell moment. 
Vam quedar que contestava jo i ho vaig fer, i així es va donar per tancat aquest 
tema respecte de la demanda que feien vostès a ella, donar resposta al que 
estava succeint amb l’arbrat de l’avinguda Països Catalans.  
 
 
Registre d’entrada: 13484 
Jordi Raventós 
Pregunta pel PSC 
 
S’han pres mesures per reduir despeses en la Festa Major degut a la 
situació de crisi que travessem?. Si és així, quines són aquestes 
mesures? 
 
No s’han reduït despeses. La mesura que s’ha pres és seguir escrupolosament 
la partida pressupostària assignada a les despeses de la Festa Major. El que sí 
que hi ha hagut és un esforç important per negociar actuacions i activitats de 
cara a la festa amb millors condicions, o sigui més barates. En aquest sentit hi 
ha hagut un esforç i s’ha guanyat en economia.  
 
Quantes places d’aparcament té la residència geriàtrica que s’està 
construint entre els barris de la Miranda i Ciutat Diagonal?. S’ha tingut 
present que no passi el mateix que està passant a l’Hospital Sant Joan de 
Déu en aquest tema? 
 
Home, comparar Sant Joan de Déu, on hi van milers de professionals i milers 
de visites diàries, tota la complexitat de l’hospital amb aquesta residència 
geriàtrica, doncs segurament és comparar David amb Goliat. No té massa a 
veure. Però sí li direm que el nombre de places previst, que és la pregunta que 
fa, és de 44, i la previsió s’ajusta a les disposicions de les ordenances 
metropolitanes.  
 
 
Registre d’entrada: 13485 
Elisabet Millà 
Pregunta pel PSC 
 
A l’Avinguda Països Catalans s’han tallat uns arbres classificats com R2 
en el projecte urbanístic. Sembla ser que això va ser canviat dies abans 
de ser tallats. Com és que en uns mesos s’ha canviat el criteri d’actuació 
en uns arbres d’aquestes dimensions?. És cert que s’havien d’haver 



repicat el mes de maig per ser arrencats pera a trasplantar al setembre i 
no es va fer res?. Per què no es va fer? 
Qui és el responsable d’aquest canvi injustificat?. Si el responsable és 
l’empresa que els va tallar quina sanció se li imposarà?. Si el responsable 
és un tècnic què passa?. I si és un polític? 
 
Hi ha un informe exhaustiu, que jo també la convido a comentar conjuntament, 
si li sembla, a la Sra. Elisabet Millà, i podem parlar de tots els dubtes, per què 
es va fer, i per quin motiu. Ha estat una feina important la que s’ha fet perquè hi 
havia unes previsions de trasplantar uns arbres, ja hem dit les diverses 
modalitats in situ, a la mateixa localitat en altres sectors, Parc dels Torrents 
preferentment, o bé a viver i després tornar a ser trasplantats, o bé eliminar-los. 
Alguns d’aquests arbres és veritat que en principi estava previst el seu 
trasplantament, però era complex. L’informe indica que, en estar molt junts, 
tenien els arrels entrellaçades, a més a més que abraçaven serveis. Jo, si li 
sembla bé, la convido a vostè a veure l’informe conjuntament i el podem 
comentar també amb els tècnics responsables. 
 
De la decisió de fer aquesta actuació, qui va ser el responsable va ser la 
direcció facultativa i els serveis tècnics en general. Són els que van prendre la 
decisió d’actuar en funció de la seva competència, per tant, ben decidit, 
regularment decidit o mal decidit per a vostès, hi ha un informe que justifica 
aquesta actuació a nivell tècnic, i va ser una decisió presa pels tècnics en 
exercici de la seva competència.  
 
 
Registre d’entrada: 13486 
Núria Roig 
Pregunta pel PSC 
 
Quin percentatge d’espectacles i actuacions que estan previstos per la 
festa major d’enguany es fan en llengua catalana? 
 
Del total d’espectacles i actuacions previstos, hi ha un 60,30% que es fan en 
català o estan vinculats amb la cultura tradicional i popular catalana. 
 
El nou carrer de traginers de Finestrelles com és que ja s’ha inaugurat i 
les voreres són totalment impracticables per als vianants? 
 
Doncs no ha estat inaugurat, ha estat obert al trànsit per suplir la problemàtica 
que hi ha en l’accés a l’escola Isabel de Villena mentre es fan les obres, i al 
barri, mentre el carrer Joan Miró pateix la remodelació que acabarà a finals 
d’any tal com hem comentat abans. Per tant les obres del carrer tampoc es 
troben concloses, sinó que està obert provisionalment per facilitar aquest 
accés, fonamentalment rodat, al barri i a l’escola. 
 
 


